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tisztelt
Herceghalmi 
Polgárok!

2015. szeptember 
30. nevezetes dá-
tum Herceghalom 
életében. 25 évvel 
ezelőtt, 1990-ben, 

ezen a napon volt az első szabad önkor-
mányzati választás, mely Herceghalom 
életében is döntő fordulatot hozott. 

1990 szeptemberében Herceghalom lakos-
sága megválasztotta képviselőit. Akkor 813 
fő szavazásra jogosult választópolgár 44,4 %- 
a (361 fő) élt alkotmányos jogával és adta le 
szavazatát Herceghalom első Képviselő-tes-
tületére a szavazólapokra felkerült 3 polgár-
mesterjelölt és 16 képviselőjelölt közül a 
megválasztott polgármester és képviselők: 
Polgármester: Schnaider László
Dregusné Pusztai Márta
ifj. Farkas József
Gál Szabó István (Gáll Gregor)
Dr. Lipka Sándor 
Pörge Sándor
Dr. Sigmond béla
Viola István 

Biatorbágy Nagyközség Közös Tanácsa meg-
szűnését követően Biatorbágy és volt társ-
községe – Herceghalom – szétválásáról, a 
közös vagyon megosztásáról megállapodás 
született a két község képviselő-testülete 
között, melyet 1991. március 19-én írt alá a 
két település jegyzője és polgármestere. Így 
írt erről Góg Mátyásné a Herceghalom mo-
nográfiája című könyvében:
„Az 1990. szeptember 30-i önkormányzati kép-
viselők és polgármesterek választását követő-
en Biatorbágyon és Herceghalomban önálló 
önkormányzatok jöttek létre, felváltva az ad-
digi Biatorbágy Nagyközség Közös Tanácsát.
A képviselő-testületek megállapodtak abban, 
hogy az 1990. évi pénzmaradvány felosztása, 
valamint a vagyonmegosztás kérdésében nem 
törekednek részletes, tételes elszámolásra.
Biatorbágy Nagyközség Képviselő-testülete az 
önkormányzati munka elősegítése érdekében 
5 millió forintot átad Herceghalom Község 
Képviselő-testületének a következő ütemezés 
szerint: előzetesen átadott összeg 1 000 000 fo-
rint, a megállapodás aláírásakor átadandó 
összeg 2 000 000 forint, 1991. június 30-i határ-
idővel átadandó összeg 2 000 000 forint.”

tisztelt Herceghalmi Polgárok!

Ezzel az eseménnyel kezdődött települé-
sünk önálló élete. Az azóta eltelt időben Her-
ceghalom nagy fejlődésen ment át, amely a 
mai napig is tart. 

Szabó György

tájékoztató a Képviselő-testület
2015. szeptember 29-i nyilvános üléséről
a Képviselő-testület az ülésen teljes létszámban megjelent, így az ülés határozatképes 
volt. a jelenlévők a napirendi pontokat egyhangúlag elfogadták.

AZ ÖNkorMÁNYZAt 2015. ÉVI kÖLtSÉGVe-
tÉSÉNek MóDoSÍtÁSA
A 2015. évi első költségvetési módosítást el-
sősorban az év folyamán született testületi 
határozatok végrehajtása tette szükségessé. A 
költségvetés módosításával biztosítható azon 
kiadások fedezete, melyek a költségvetés ter-
vezésekor még nem voltak ismertek. A testü-
leti döntéseken túl történtek olyan esemé-
nyek is, amelyek nyomán további mó do-
sításokat indokoltak. Ezek közül kiemelendő, 
hogy az Önkormányzat adóbevételei az utób-
bi években jelentős mértékben csökkentek, 
és ez a folyamat 2015-ben sem áll meg. Mind-
ezek együttesen azt eredményezték, hogy a 
2015.évi tervezett tartalék 37 396 eFt-tal csök-
kent, a tervezett 108 176 eFt-ról 70 780 eFt-ra 
módosult.

beSZÁMoLó AZ ÖNkorMÁNYZAt 2015. ÉVI 
kÖLtSÉGVetÉSÉNek I. FÉLÉVI VÉGreHAJ-
tÁSÁróL
A bevételek alakulása:
Költségvetési bevételeink teljesítése 59%-os.  A 
teljesítés magasabb az időarányosnál, aminek 
az a magyarázata, hogy a költségvetési bevéte-
leinken belül a közhatalmi bevételeink (adóbe-
vételek) teljesítése 64,37%. Ennek a bevételnek 
jelentős részét képezi az egyik nagy adózónk 
2014. évi helyi iparűzési adó túlfizetése, amely-
nek visszautalását nem igényelte, kérte, hogy a 
túlfizetés a 2015 évi adókötelezettségében ke-
rüljön beszámításra. Bár bevételeink teljesítése 
időarányosan magasabb a tervezettnél, ugyan-
akkor hangsúlyozni kell, hogy az Önkormány-
zat adó-és egyéb bevételeinek összege csök-
kenő tendenciát mutat. Ennek igazolására be-
mutatjuk az elmúlt két év és a 2015 I. félévi be-
vételek alakulását eFt-ban:
2013. év 650 989
2014. év 458 005
2015. év I.félév 214 325
A kiadások alakulása:
Költségvetési  kiadásaink teljesítése 43,93%. A 
teljesítés mértéke alacsonyabb az időarányos-
nál, mely a felújításokra tervezett és az  I. félév-
ben fel nem használt, 8 MFt-os megtakarítás-
nak köszönhető. Az intézményi finanszírozás 
teljesítése  51,24%. A teljesítés nagyságrendi-
leg megfelel az időarányosan tervezett  összeg-
nek, ez azt jelenti, hogy önkormányzati intéz-
ményeink is a tervezetteknek, a 2015. évi költ-
ségvetésben foglaltaknak megfelelően mű-
ködnek.
Kiadások alakulása eFt-ban:
2013. év 601 291
2014. év 612 150
2015. év I. félév 172 533
A fenti adatokból is világosan látható, hogy a 
korábbi évektől eltérően alacsonyabb bevé-

tellel számolhatunk 2015. évben és ez költ-
séghatékony, megfontolt gazdálkodást kíván.

AZ ÁLtALÁNoS ISkoLA bŐVÍtÉSÉre eLkÉ-
SZÍtett LÁtVÁNYterVek MeGVItAtÁSA 
Az iskolabővítés tervezésével a Képviselő-tes-
tület a településen kiváló referenciákkal ren-
delkező Peculium Kft.-t bízta meg. A Pénz-
ügyi és Településfejlesztési Bizottság 2015. 
szeptember 24-i ülésén került napirendre az 
iskolabővítéssel kapcsolatok látványtervek 
megvitatása. Az ülésen megjelent a tervező 
réti Gábor, Horváthné Gacsályi Marianna is-
kolaigazgató és Varga tamás helyi építész is. 
A meghívottak, a bizottság tagjai és a megje-
lent képviselők megvitatták az egyes opció-
kat és a pedagógiai, továbbá az építészeti 
szempontok figyelembe vételével a valame-
lyest drágább, de hosszú távon több és ma-
gasabb igényeket kielégítő 1. számú tervvari-
ánst javasolták a Képviselő-testületnek elfo-
gadásra.  A terv szerint a folyosó szélesebb 
lesz és a megfelelő természetes világítás biz-
tosítása érdekében felülvilágító ablakok ke-
rültek tervezésre.  Az új építészeti előírások-
nak megfelelően mindkét tanteremhez külön 
szertár is tartozik, továbbá a tetőtér beépíté-
sének lehetősége is biztosított. Ez a terv lehe-
tőséget biztosít arra is, hogy a tantermek fo-
lyosó felőli oldala mobilfallal kerüljön levá-
lasztásra, amelynek szükség esetén történő 
elhúzásával lehetővé válik egy nagyobb aula 
kialakítása. A Képviselő-testület a kiviteli lát-
ványtervek közül – a bizottság által javasolt – 
1. számú tervvariánst fogadta el és felkérte 
erdősi László polgármestert, hogy tegye 
meg a szükséges lépéseket az engedélyezési 
terv elkészítése érdekében. Az Önkormány-
zat a későbbiekben ezen engedélyezési terv 
birtokában pályázhat állami támogatásra az 
iskolabővítéshez.

A NAPkÖZIS tÉrÍtÉSI DÍJAk MeGÁLLAPÍ-
tÁSÁróL SZóLó reNDeLet FeLÜLVIZSGÁ-
LAtA
A Képviselő-testület elfogadta az óvodai és is-
kolai étkezési térítési díjak 5%-os emeléséről 
szóló rendelet-módosítást. Mint az ismeretes 
2015. január 1-től hatályba lépett a 37/2014.
(IV.30.) számú EMMI rendelet, amely új táplál-
kozás-egészségügyi szabályokat határoz meg 
az óvodai és az iskolai közétkeztetésre. Ezen 
minőségi szabályoknak való megfelelés okán 
a Képviselő-testület hozzájárult a Bereax Bt. 
közétkeztetési szolgáltatási árainak 10 %-al 
történő emeléséhez. A testület szeptember 
8-i ülésén arról is döntött, hogy a közétkezte-
tés megemelkedett költségeinek 50%-át az 
Önkormányzat átvállalja, 50%-át pedig a szol-
gáltatást igénybe vevő családokra hárítja. Tá-
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jékoztatásul megjegyezzük, hogy a gyermek-
intézményekben az étkezési térítési díjak 
utoljára 2013. január 1-től emelkedtek 3 %-al.
A Herceghalmi Általános iskolában fizeten-
dő étkezési térítési díjak: 
•	 Napi	háromszori	étkezés	igénybevétele	

esetén: 405 forint + ÁFA 
•	 Ebéd	+	hideg	uzsonna	vagy	tízórai	

igénybevétele esetén: 325 forint + ÁFA 
•	 Csak	ebéd	igénybevétele	esetén: 

215 forint + ÁFA
A Herceghalmi Csicsergő Óvodában fizeten-
dő étkezési térítési díjak:
•	 Napi	háromszori	étkezés	igénybevétele	

esetén: 380 forint + ÁFA
•	 Reggeli	+	ebéd	igénybevétele	esetén: 

325 forint + ÁFA.

2015. ÉVI SZoCIÁLIS tŰZIFA VÁSÁrLÁSÁrA 
beNYÚJtANDó PÁLYÁZAt MeGVItAtÁSA 
A Belügyminisztérium pályázatot hirdetett az 
5000 fő lakosságszámot meg nem haladó te-
lepülések települési önkormányzatai részére 
szociális célú tűzifavásárlásához. A pályázati 
kiírás szerint a BM rendszerén keresztül maxi-
mum 18 m³ igényelhető legfeljebb 9 fő részé-
re. A vissza nem térítendő költségvetési támo-
gatáshoz a pályázati kiírás szerint az Önkor-
mányzatnak 1 000 forint/ m³ +  ÁFA önerőt és 
a szállítási díj összegét kell biztosítania. A Kép-
viselő-testület a pályázaton való részvételt tá-
mogatta, továbbá határozott arról is, hogy el-
nyert pályázat esetén az Önkormányzat gon-
doskodik a fák aprításáról és a rászorulók ré-
szére történő kiszállításáról is. A testület egy-
idejűleg felkérte dr. kovács Judit jegyzőt a jo-
gosultság feltételeit szabályozó rendelet-ter-
vezet előkészítésére. 

HerCeGHALoM GYerMekeIÉrt ALAPÍt-
VÁNY kÉreLMe
A Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány 
1992. óta segíti, támogatja a Herceghalomban 
élő gyerekek tanulását és a szabadidő hasznos 
eltöltését. Bár az Önkormányzat egyik alapító-
ja Alapítványnak, anyagi támogatására ezidáig 
nem volt szükség, mert mindig voltak olyan 

a Képviselő-testület egyebek napirendi pontjában hangzott el
az előzetesen meghirdetett napirendi pontok megtárgyalását követően az egyebekben került sor a képviselők kérdéseinek és tájékoz-
tató jellegű hozzászólásainak megvitatására. 

önkéntes szponzorok, akik minden szükséges 
anyagi támogatást biztosítottak az Alapítvány 
működéséhez és a gyermekek támogatáshoz. 
Az elmúlt években a szponzorok gyermekei el-
ballagtak, ezért ezt az önzetlen támogatást a 
továbbiakban nem vállalják. Az Alapítvány 
számlájára befizetett támogatási összegek 
működésre és rendezvény szervezésére nem 
fordíthatók, ezért az Alapítvány kérelemmel 
fordult Az Önkormányzathoz. Az alapítványi 
bál megrendezésével újabb, a gyermekekre 
fordítható bevételre tehetnek szert. A Képvise-
lő-testületet úgy határozott, hogy a Hercegha-
lom Gyermekeiért Alapítvány részére 100 000 
forint összegű programtámogatást biztosít a 
2015. évi tartalék keret terhére.

A HUMÁN ÉS kÖrNYeZetVÉDeLMI bIZott-
SÁG HAtÁroZAtÁNAk VISSZAVoNÁSA
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság egy 
tagja a bizottság 2015. szeptember 22-i ülésé-
re előterjesztést nyújtott be „P+R parkoló épí-
tésével okozott környezetvédelmi károk helyre-
állítása” címmel. A napirend kapcsán elfoga-
dott 28/2015.(IX.22.) számú határozatában a 
bizottság felkérte erdősi László polgármes-
tert, hogy az ügyben keresse meg a Pest Me-
gyei Kormányhivatal Földművelésügyi és Er-
dőgazdálkodási Főosztályát és kezdeményez-
ze a határozat megváltoztatását.
Az ülés után az Önkormányzat felvette a kap-
csolatot az érintett hatóságokkal, melynek so-
rán részletes tájékoztatást kaptunk az erdőki-
vonás és a csereerdő telepítési kötelezettség 
jogi szabályozásáról. Tekintettel arra, hogy a 
külterületen kivágott erdőrészlet helyett, csak 
egybefüggő területen valósítható meg a cse-
reerdő telepítés, Herceghalom község ezzel a 
lehetőséggel nem tudna élni.
A Magyarország helyi önkormányzatairól szó-
ló	2011.	évi	CLXXXIX.	törvény	61.	§	(2)	bekez-
dése értelmében a polgármester felfüggeszt-
heti a bizottság döntésének végrehajtását, ha 
az ellentétes a képviselő-testület határozatá-
val, vagy sérti az Önkormányzat érdekeit. A 
törvény rendelkezései szerint a felfüggesztett 
döntésről a Képviselő-testület következő ülé-

sén határoz. Tekintettel arra, hogy a közigaz-
gatási határozat megsemmisítése és új eljárás 
kezdeményezése esetén a beruházó a projekt 
végrehajtását felfüggesztheti, a testület úgy 
határozott, hogy az Önkormányzatnak nem 
állt érdekében az eljárás kezdeményezése.
Időközben	megérkezett	 a	 NIF	 Zrt.-től	 a	 P+R	
parkoló látványterve, amelyből egyértelműen 
kitűnik, hogy a fejlesztő gondoskodott a beru-
házási terület növényekkel történő beülteté-
séről	is.	(P+R	parkolóról	készült	látványterv	az	
Önkormányzat honlapján megtekinthető.)
A fentiekre tekintettel a Képviselő-testület a 
Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
28/2015. (IX.22.) számú határozatát megsem-
misítette.

AZ ÁLtALÁNoS ISkoLA INForMAtIkAI eSZ-
kÖZkÉSZLet FeJLeSZtÉSre beNYÚJtott 
kÉreLMÉNek kIeGÉSZÍtÉSe
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság 2015. 
augusztus 25-i ülésén Horváthné Gacsályi 
Marianna iskolaigazgató azzal a kéréssel for-
dult az Önkormányzathoz, hogy 1 db. projek-
tor és hozzá tartozó vetítővászon beszerzését 
támogassa az iskolában. A Képviselő-testület 
2015. szeptember 8-i ülésén, 143/2015.(IX.08.) 
számú határozatában az informatikai eszköz-
készlet fejlesztéséhez 1 db projektor és vetítő-
vászon beszerzésére 150 000 Forint keretösz-
szeget biztosított a 2015. évi általános tarta-
lékkeret terhére.
Horváthné Gacsályi Marianna iskolaigazgató 
2015. szeptember 28-án ismételten kérelem-
mel fordult az Önkormányzat felé arra vonat-
kozóan, hogy a 150 000 forintos keretösszeget 
29 800 forinttal emelje meg az Önkormányzat. 
A megemelt összegből 2 db. projektort tud 
beszerezni a könyvtárban helyet kapó első 
osztály, valamint a felső tagozaton projektorral 
nem rendelkező hetedik osztály számára. A 
Képviselő-testület úgy határozott, hogy a Her-
ceghalomi Általános Iskola részére a projektor 
beszerzésére megállapított 150 000 forintos 
keretösszeghez további 29 800 forintot bizto-
sít az általános tartalékkeret terhére.

Dr. Kovács Judit jegyző

Az egyebek napirendi pont első mozzanata 
volt, hogy Makay István alpolgármester vetí-
tett képes előadásban számolt be a kárpátal-
jai Szőlősgyula településen történt látogatá-
sukról, melyen erdősi László polgármester, 
Czinege Jánosné HKB elnöke és Makay Ist-
ván alpolgármester vettek részt.
A látogatásról a Hírmondó szeptemberi szá-
mában már beszámolt.
Elsőként Hunya krisztina képviselő kért szót. 
Négy témában mondott véleményt.
1./ Az ifjúsági ház bérlése során fizetendő ka-
ucióval kapcsolatban elmondta, hogy sok civil 
szervezet sokallja a 30 ezer forintot kaució ki-
fizetését. 

2./ Elmondta, hogy az autók sokasága sza-
bálytalanul	parkol	a	Liget	utcában.	A	rendőri	
ellenőrzést hiányolta. Megkérdezte Polgár-
mester urat, hogy a meghirdetett civil mentő-
csoportba jelentkezett-e már valaki. 
3./	Lakossági	kérdést	továbbított	a	hivatal	fe-
lé.	 A	 Budavidék	 Coop	 üzlet	 hosszabb	 időre	
tervezi a bezárást. Ezzel kapcsolatban tudha-
tó-e konkrétabb információ. 
4./  Egy korábbi felvetésére kért választ a kép-
viselő asszony, a közmunkások felügyeletével 
kapcsolatban történt-e előrelépés.
erdősi László válaszában elmondta, hogy a 
közmunkásokat továbbra is Pál Gábor fel-
ügyeli, a feladatokat ő adja ki és a végrehajtást 

is ő ellenőrzi. Makay István alpolgármester úr 
szúrópróba szerűen ellenőriz, az ő feladata a 
kirívó esetek továbbítása a hivatal felé. Makay 
István jelezte, hogy a most említett feladatot 
részére írásban ígérte megadni Polgármester 
úr. 
Dr. kovács Judit jegyzőasszony kért szót és 
arról tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az isko-
la konyhájában is felmerültek problémák és 
szükséges lenne, hogy Alpolgármester úr 
mindkét terület ellenőrzését vállalja fel.
Makay István jelezte, hogy a feladatot elvál-
lalja.
A	polgármesteri	hivatalnak	a	Coop	bezárásá-
val kapcsolatban semmilyen információja 
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nincs – mondta Polgármester úr –, de utánajár 
a kérdésnek.
A szabálytalan parkolással kapcsolatban pil-
lanatnyilag annyit lehet tenni – mondta 
erdősi László polgármester –, hogy a körzeti 
megbízott figyelmét fel kell hívni a fokozot-
tabb ellenőrzésre. A korábban megszavazott 
közterület felügyeletet ellátó társasághoz tör-
tént csatlakozásunk alapján októbertől két fő 
autós közterület felügyelő lát el szolgálatot 
Herceghalomban és Biatorbágyon.
Az ifjúsági házzal kapcsolatban erdősi László 
elmondta, hogy az ifjúsági háznak jelenleg saj-
nálatosan nincs gazdája. A fiatalok nevében 
Szendrei bence képviselő úr vette át a kulcso-
kat 2014-ben, de a klub működtetése a mai na-
pig	várat	magára.	Célravezető	lenne,	ha	a	testü-
let megpályáztatná az épület hasznosításának 
lehetőségét. Nem ifjúsági házként, inkább civil 
házként tudja elképzelni a működést.
Hunya krisztina azt kérdezte, hogy a zárat le-
cserélték-e már. Úgy tűnik, hogy több kulcs is 
forgalomban van. 
Jelenleg egy kulcsot használnak, amelyet az 
ügyfélszolgálatnál lehet felvenni- válaszolta 
Polgármester úr.
A követően felszólaló Csizmadia Zsuzsa volt. 
Elmondta, hogy a bizottsági üléseken történt 
határozati javaslat értelmében a Hírmondó 
októberi számában cikk jelenik meg a telepü-
lésen folyó két nagy munkáról. A képviselő 
asszony jónak tartaná, ha a hivatal előre érte-
sítené azoknak az utcáknak a lakóit, ahol a 
munkálatok folynak. 
A Pénzügyi Bizottság ülésén elhangzott, hogy 
az Akácos úton több helyen is egyenetlenség 
mutatkozik az úttest átfúrásának következmé-
nyeként. A járdák viacolor borításának helyre-
állítása kisebb és olcsóbb munka, mint egy út 
újraaszfaltozása – állapította meg a bizottsági 
elnök asszony. 
Dr. kovács Judit kiegészítette azzal, hogy Pál 
Gábor arról tájékoztatta őt, hogy egy építés 
közben hibák sajnos mindig előfordulhatnak. 
Az önkormányzat kezében egy eszköz van ar-
ra, hogy a hibákat a kivitelezők kijavítsák, 
hogy a hivatal nem adja meg a használatba 
vételi engedélyt.
erdősi László hozzátette, hogy az Akácos 
úton ezekre a hibákra az önkormányzat már 
felhívta a kivitelező figyelmét, és hibák be-
naplózásra kerültek.
Polgármester úr kijelentette, hogy a lakosság 
részéről, illetve itt a testületi ülésen felvetett 
problémák arra késztetik őt, hogy az érintette-
ket összehívja és felhívja a figyelmüket, mivel 
jár nekik az, ha úgy folytatják tovább ezt a 
munkát, ahogyan az tapasztalható. A találko-
zót napokon belül megtartják.
A továbbiakban Csizmadia Zsuzsa jelezte, 
hogy november 19-től december 21-ig gyűj-
tést rendez a Fília. Azt kérik, hogy ezen idő-
szak alatt a délutáni órákban is lehetőség le-
gyen a KEK-ben adományok leadására. Képvi-
selő asszony felszólalását azzal folytatta, hogy 
a két testületi ülés közti időszakban történt 
munkákkal kapcsolatban Polgármester úr szí-
veskedjen beszámolni. A lakosság több alka-
lommal is kérdéseket tesz fel, melyekre a kép-
viselők – információk hiányában – nem tud-
nak válaszolni. Ehhez kapcsolódik az a problé-
ma – folytatta a képviselő asszony, hogy az 
utóbbi két hónapban a Hírmondó testületi 
ülésekről szóló tájékoztatójából kimaradt az 

„egyebek” napirendi pont, melyből a lakosság 
számára kiderült, hogy a testület nem csak ha-
tározatokat hoz, hanem problémákat vet fel és 
azokról tárgyal. Képviselő asszony már régeb-
ben arra kérte a társait, hogy gondolják meg, 
mit támogatnak: azt, hogy a továbbiakban is 
elegendő csupán a határozatok közzététele, 
vagy szükségesnek látják az „egyebek” napiren-
di pont ismertetését is a Hírmondóban. 
Ezt követően arról tájékoztatta a jelenlévőket, 
hogy október 19-én képviselői fogadó órát 
szeretnének tartani a KEK-ben, mivel a szep-
temberi fogadó órára sokan mentek el. Ebből 
jó lenne rendszert csinálni, hogy még a bizott-
sági ülések előtt lehetőség legyen a lakossági 
igények megismerésére. Végezetül arról ér-
deklődött, hogy a képviselő testület vagy Pol-
gármester úr eldöntötte-e, hogy októberben 
megrendezzük-e a falunapot.
erdősi László válaszában elmondta, hogy ő 
szeretné ezt a rendezvényt megtartani, mely-
ről akár ezen az ülésen is dönthet a testület. 
Mivel a határidő nagyon rövid, az elkövetkező 
héten ezt a programot meg kell hirdetni.
Csizmadia Zsuzsa felszólalását azzal folytatta, 
hogy a Humán Bizottság elfogadott egy – a 
képviselőasszony által előterjesztett – javasla-
tot a szociális charta megfogalmazásáról. Ez a 
javaslat a napirendi pontok közül kimaradt. 
Jegyző asszony a képviselők számára az elő-
terjesztést pótlólag kiosztotta.
Hunya krisztina a Hírmondóval kapcsolatban 
felvetette, hogy míg korábban a képviselők a 
megjelenés előtt lehetőséget kaptak saját fel-
szólalásuk korrigálására, ez az utóbbi időben 
elmaradt.
Ezután Szabó György felelős szerkesztő szót 
kapott. Elmondta, hogy az utóbbi három hó-
napban a képviselő testületi ülésekről szóló 
beszámolót dr. kovács Judit jegyző készítette 
el. A jegyzőasszony által leírt szövegben nincs 
mód változtatásokra. Amennyiben képviselők 
közül bárki a saját véleményét hangsúlyosab-
ban szeretné a lapban látni, erre külön cikk 
megírásával van lehetőség.
Szendrei bence annak a véleményének adott 
hangot, hogy emlékezete szerint a testület 
korábban úgy döntött, hogy az ülésekről ké-
szült hanganyagok a honlapon hozzáférhetők 
lesznek. Ez esetben elegendő, ha az újságban 
csak a határozatok jelennek meg. 
Probléma, hogy jelenleg ez a hanganyag a la-
kosság számára nem elérhető.
Dr. kovács Judit jegyzőasszony hozzászólásá-
ban elmondta, hogy a testület korábban ezt a 
kérdést nyitva hagyta azzal, hogy később vitas-
sák meg. Ő az egyebek napirendi pontról szóló 
beszámoló elkészítését nem vállalja, mert egy-
részt abban sok esetben személyeskedő hang-
vételű hozzászólások vannak, másrészt sok 
esetben az újság megjelenésének idejére már 
az ügyek egy jelentős része megoldódik. Java-
solja, hogy a képviselő testületi ülésen határoz-
zák meg, hogy az egyebekből mi szerepeljen a 
képviselő testületi beszámolóban.
erdősi László polgármester kérte, hogy aki az-
zal egyetért, hogy a tájékoztatóban szerepel-
jen az egyebek napirendi pont is, kézfeltartás-
sal szavazzon. A képviselők 3 igen, 4 nem 
arányban ezt a lehetőséget leszavazták.
Szendrei bence kért szót és előző felszólalásá-
ban említetteket erősítette meg, miszerint ko-
rábban arról szavazott a testület, hogy a hang-
anyagokat kell mindenki számára hozzáférhe-

tővé tenni, melynek következtében elegendő 
az újságban a határozatok ismertetése. Nem 
tartja szerencsésnek, hogy néhány hónap 
múlva a testület ezzel ellentétes döntést hoz, 
ezért szavazott nemmel.
Szabó György szót kapva elmondta, hogy 
nem látja akadályát annak, hogy az egyebek 
napirendi pontról írottakat megjelenés előtt 
jóváhagyásra a képviselőknek elküldje.
Csizmadia Zsuzsa megkérdezte, hogy ezen 
ígéretet megismerve van-e lehetőség újra 
szavazni az  „egyebek” kérdésről.
erdősi László a kérésnek helyt adott, és újbóli 
szavazásra került sor. 5 igen szavazattal a képvi-
selők az egyebek napirendi pont Hírmondó-
ban történő megjelentetése mellett döntöttek.
Makay István alpolgármester azt jelezte, hogy 
amennyiben a hanganyag a honlapon majd 
valamikor elérhető lesz, akkor is a lakosság egy 
jelentős része, azt nem fogja tudni az interne-
ten keresztül meghallgatni. Ezért lényeges a 
nyomtatásban való teljes körű tájékoztatás. 
Visszatérve az ifjúsági klub kérdésére felszóla-
lását azzal folytatta, hogy az önkormányzat az 
épületet azzal a céllal vásárolta meg, hogy azt a 
fiatalok használják. Ez sajnos nem valósult 
meg. Természetesen más szervezetek is igény-
be vehetik a helyiségeket, azonban kívánatos 
lenne, hogy elsősorban az eredeti célnak meg-
felelően működtessük az épületet.
erdei László más témában kért szót. A 30 000 
Ft-os kaucióval kapcsolatban arra hívta fel a fi-
gyelmet, hogy ezt az összeget testületi hatá-
rozattal szabták meg, Polgármester úr vagy 
bárki más ezt nem változtathatja meg. 
A kábelvezetéssel kapcsolatban lakossági jel-
zésről számolt be, miszerint a Kiss János Altá-
bornagy utca elején a hálózatépítő cég által 
kihelyezett konténerekbe az ott lakók saját 
szemetüket rakták be. A munkások ezt a kon-
ténerekből az út szélére kitették. Képviselő úr 
kérdése: ki fogja ezt elszállíttatni? 
Felszólalása végén azt kérte, hogy a testület 
hatalmazza fel Polgármester urat, hogy azon-
nal lépjen az aszfalt utak további károsításá-
nak megakadályozása végett.
erdősi László polgármester arról nyilatkozott, 
hogy ezt a testületi ülést követő napon, az 
érintettek összehívásával megteszi.
A továbbiakban zárt ülésre került sor.

Szabó György

Képviselői fogadóórák
Szeptember 28-án volt az első képviselői 
fogadóóra, melyről Csizmadia Zsuzsa 
a testületi ülésen beszámolt. elmondta, 
hogy sokan jelentek meg és adták elő az 
őket foglalkoztató problémáikat, kérdé-
seiket, melyekre a rendelkezésükre álló 
ismeretek birtokában megadták a vála-
szokat. 
A képviselők elhatározták, hogy folytat-
ják a fogadóórák rendszerét, mégpedig 
minden hónapban egy alkalommal, a Hu-
mán és környezetvédelmi bizottság ülése 
előtti hétfőn várják az érdeklődőket.
kérik a lakosságot, hogy figyelje a hirdet-
ményeket, mivel a Hírmondó megjelené-
se nem minden alkalommal igazodik a 
fogadóóra időpontjához.
továbbra is várják a Herceghalmiakat 
közérdekű kérdéseikkel, észrevételeikkel.
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a telekom sajtóosztályának tájékoztatója a herceghalmi 
fejlesztéssel kapcsolatban

nak is. Mindemellett érdemes már megkötni 
a szerződéseket, mert a rácsatlakozással járó 
munkálatokat így nem a fagyos időben kell 
elvégezni, és a környezet megfelelően hely-
reállítható.

Magyar Telekom
Csoport kommunikációs igazgatóság

2015. október 7-én egy újabb levelet kapott 
az önkormányzat, amelyben arról tájékoztat a 
Telekom, hogy a herceghalmi lakosokat is 
érintő fejlesztés során, év végéig közel 800 it-
teni háztartás számára nyílik meg a lehető-
ség, hogy használhassa majd a szupergyors 
technológiát. 
Elsősorban nagyobb adatátviteli sebességet, 
a korábbinál gyorsabb internetet; olyan ér-
zést, mintha magasabb fokozatba kapcsolná-
nak a számítógépek. Ez pedig egyszerűbb 
kapcsolattartást, gyors és biztos kép- és 
videóletöltést és megosztást is jelent. Hama-
rabb letöltődnek az emailek, egyszerűbben 
és élvezetesebben használhatják majd ez elő-
fizetők a közösségi oldalakat is. Egyúttal új 
szolgáltatások is elérhetővé válnak, így pél-
dául már itt is élvezhetővé válik az interaktív 
tévézés számos már meglévő funkciója, mint 
például a megállítható és visszatekerhető élő 
adás, a programozható és egy gombnyomás-
sal rögzíthető műsorok, a digitális műsorúj-
ság, a Videotéka, vagy a tévé képernyőjén el-
érhető változatos online alkalmazások.
A szélessávú hálózat kiépítésével párhuza-
mosan, folytatódik a 4G-s hálózat bővítése is. 
A vezetékes és mobilhálózati fejlesztések 
hozzájárulnak a Digitális Magyarország célki-
tűzéseinek mielőbbi megvalósulásához is.

További információ a fejlesztésekről a telekom.
hu/fejlesztes weboldalon olvasható.

A	Telekom	a	HÁLÉP	nevében,	 illetve	 a	háló-
zatépítési munkákkal kapcsolatban a válasz-
adást nem vállalta.
(A HÁLÉP munkájával kapcsolatos problémák-
ról és az ezzel kapcsolatos megoldások megtár-
gyalásáról a 3. oldalon kezdődő „egyebek” na-
pirendi pont tájékoztatójában olvashatnak.) 

A hálózat fejlesztésével kapcsolatos kérdé-
sekre az alábbi válaszokat adták:
Mikor történhet meg a rácsatlakozás a 
rendszerre?
A	HÁLÉP	az	ingatlanoknál	elvégezte	a	„beál-
lást” így a rácsatlakozás lehetősége megvan. 
Szerződéskötés után a csatlakozást díjmente-
sen elvégzi a Magyar Telekom.
Már most rá lehetne-e csatlakozni esetleg 
díjmentesen – mint az a gázbevezetés során 
történt –, vagy egy más, későbbi alkalom-
mal lehet majd csatlakozni?
Már most rá lehet csatlakozni, de a szolgálta-
tást csak a műszaki átadás után lehet igénybe 
venni. Természetesen addig ez a leendő Ügy-
feleknek semmilyen költséggel nem jár.
Sokan érdeklődnek a várható költségek 
nagyságáról. Vajon csomag-ára lesz majd a 
lehetőségnek és hűségidős konstrukciók 
állnak majd a csatlakozni kívánók rendel-
kezésére? 
Az árak a mindenkor elérhető publikus áraink. 
Ezt mindenki a kedve szerint állíthatja össze a 
különböző szolgáltatásokat (Internet, TV, Te-
lefon).	Lehetőség	lesz	a	most	legnépszerűbb	
MAGENTA1 szolgáltatás igénybevételére is. 
Szakértőink felkeresik a herceghalmi lakoso-
kat, és személyesen tájékoztatják a lehetősé-
gekről, közösen megkeresik a leginkább sze-
mélyre szabott ajánlatot.
Az új rendszer kihat a vezetékes telefon-
szolgáltatásra is, vagy csak az internetre?
Elsősorban a korszerűsítés arra szolgál, hogy 

a legmodernebb optikai hozzáférést hozza el 
a herceghalmiak otthonába. Ez jelenti a na-
gyon gyors internetet, a nagyfelbontású (HD) 
TV szolgáltatást, filmkölcsönzést, és termé-
szetesen a telefon szolgáltatást is.
A korábbi sajtóanyagban közöltek arra 
utalnak, hogy a TV csatornákat is lehet 
majd jobb minőségben nézni. Komplett 
csomagokat fognak kínálni, vagy egyes 
szolgáltatások is igényelhetők? 
Alapvetően 3 különböző TV csomagunk van, 
de ezekhez rendelhetők különböző kiegészí-
tő csomagok, így mindenki az ízlésének meg-
felelően alakíthatja ki a szolgáltatáscsoma-
got.
Sokan nem rendelkeznek a legkorszerűbb 
számítógépekkel. Az optikai kábelrendszer 
gyorsaságával tudnak-e azok is élni majd, 
akiknek nem a legkorszerűbb számítógé-
pük van? 
A rendszer lefelé kompatibilis, azaz egy ré-
gebbi számítógépből is ki lehet hozni a maxi-
mumot, így ezen is élvezhetőek a gyorsabb 
internet	 előnyei.	 Lehetőség	 van	 szolgáltatá-
sokhoz különböző eszközöket is kamatmen-
tes részletre vásárolni. (Pl.: tablet, számító-
gép, vagy okosTV)
Mit kell majd tenni azoknak, akik szeretné-
nek rácsatlakozni a rendszerre. Kell-e be-
szerezni majd valamilyen átalakítót, vagy 
kiegészítő berendezést, hogy csatlakoz-
hassanak?
Ez az Ügyfeleknek semmilyen költséggel 
nem jár, ezt a Telekom biztosítja.
Mikorra várható, hogy a rácsatlakozási fo-
lyamatok megkezdődhetnek?
A rácsatlakozások október elején elkezdőd-
hetnek, de a szolgáltatást csak a műszaki át-
adás után lehet igénybe venni. Az építési 
munkálatok jól haladnak, – köszönhető ez a 
Polgármesteri Hivatal pozitív hozzáállásá-

MEGHÍVÓ
Herceghalom község Önkormányzata szeretettel meghívja

a község lakosságát 
október 23-án  pénteken 17 órára a kek-be 

az 1956. évi forradalom és szabadságharc 
tiszteletére rendezendő megemlékezésre.

Ünnepi beszédet mond 
Erdősi lászló polgármester 

A Herceghalmi Általános Iskola diákjai rövid programját
hallhatják, láthatják. 

közreműködnek:
Sipos orsolya fuvolán, Schnaider Gréti énekel. 

kísérő és felkészítő tanár: Kuzma István.

levélben fordultunk a telekom sajtóosztályához, pár olyan kérdést feltéve, amelyek a projekttel kapcsolatban foglalkoztatják a lakos-
ságot. Ezt megelőzően már a község honlapján is olvasható volt egy rövid tájékoztató a fejlesztéssel kapcsolatban, azonban az csak 
nagy általánosságban adott információt a telekom fejlesztési elképzeléseiről. a projekttel kapcsolatos kérdéseket kétfelé kell bontani. 
az egyik kérdéskör a hálózatépítés, amelyet a telekom alvállalkozója a HÁlÉP végez, a másik kérdéskör a fejlesztés műszaki következ-
ményei, a majd rendelkezésre álló magasabb szintű műszaki technikai lehetőségek.
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sul. A téli időszakban a forgalom zavarmentes-
ségét a korszerűsítésére kerülő váltófűtő-be-
rendezések fogják biztosítani. A projekthez 
kapcsolódóan térünk át Kelenföld és Hegyes-
halom között a magasabb szolgáltatási szintet 
biztosító	ETCS-2	vonatbefolyásoló	rendszerre.	
A beruházás uniós és hazai források felhaszná-
lásával valósul meg.

Loppert Dániel
kommunikációs igazgató

alatt álló és majd uniós pályázatként benyúj-
tandó vasútvonali korszerűsítés, a másik pedig 
ami napjainkban folyik a MÁV tájékoztatójá-
ban megnevezett munka.
Ez utóbbi természetesen egy államilag elfoga-
dott projekt, melynek a kivitelezési tervei alap-
ján alakul át a táj a herceghalmi vasútállomás 
környezetében. Ennek a tervnek a kiviteli raj-
zát a honlapon megtalálhatják az érdeklődők. 

A kivágott fákkal kapcsolatban annyit kell 
tudni, hogy a fákat hatósági engedély birtoká-
ban vágta ki a kivitelező cég. Az Önkormány-
zat felvette a kapcsolatot az érintett hatósá-
gokkal, melynek során részletes tájékoztatást 
kaptak az erdőkivonás és a csereerdő telepíté-
si kötelezettség jogi szabályozásáról. Ezek sze-
rint a külterületen kivágott erdőrészlet helyett, 
csak egybefüggő területen valósítható meg a 
csereerdő telepítés, Herceghalom község ez-
zel a lehetőséggel nem tud élni.

Szabó György

hosszban fel kell törni az aszfaltot, hogy a víz 
beáramlása során kimosott talajt megfelelő-
en pótolni tudják.
A műszaki vezető elmondta, hogy várhatóan 
november végére a helyreállítási munkála-
tokkal elkészülnek. 
Addig is kérik a közlekedők figyelmét és türel-
mét. A probléma ismert, annak megoldását a 
Tesco kézben tartja. 
A fentiek alapján arról kell még tájékoztatni 
Tisztelt Olvasókat, hogy Herceghalom köz-
ség Önkormányzatának nem kötelezettsé-
ge a hiba elhárítása. Ami elvárható, azt a hi-
vatal megtette.

Szabó György

Herceghalom Község Önkormányzata levél-
ben kért tájékoztatást a településünkön folya-
matban lévő munkálatokkal kapcsolatban. A 
NIF Kommunikációs Osztályától az alábbi tájé-
koztató érkezett.
A Biatorbágy-Tata vasúti vonalszakasz fejlesz-
téséhez szükséges vasúthatósági és környe-
zetvédelmi engedéllyel rendelkezünk. A kivi-
teli tervek véglegesítése 2015. október végére 
várható. A forrás rendelkezésre állása esetén, 
2016 végén megindulhat a kivitelezési közbe-
szerzési eljárás. A projekt tartalmazza minden 
állomás és az állomásközök (benne a megálló-
helyekkel) átépítését. Nagyobb nyomvonal 
korrekciót Herceghalom, Biatorbágy felőli ol-
dalán, Szár megállóhely térségében, Tatabá-
nya vasútállomás előtt, valamint Tata-Tóváros-
kert és Tata közt fogunk végezni a 140/160 
km/órára történő sebességemelés és a közle-
kedésbiztonság javítása érdekében. A rekonst-
rukció magába foglalja az utasforgalmi létesít-
mények, jelentős hosszon perontetővel fedett 

2015. szeptember 4-én a Hírmondó szer-
kesztőjének címezve a mÁV Zrt. Kommuni-
kációs osztályától érkezett egy tájékoztató. 
Ebben röviden válaszoltak a jelenleg folyó 
munkákkal kapcsolatban feltett kérdések-
re.
„A herceghalmi állomáson a GSM-R torony és 
csatlakozó kábelezés építési munkái befeje-
ződtek. A projekttel kapcsolatban a NISZ Nem-
zeti Infokommunikációs Szolgáltató Zrt-nél ér-
deklődhet.
Az állomás környezetében jelenleg a P+R par-
koló kialakítása folyik. A herceghalmi vasútál-
lomás területén a Nemzeti Infrastruktúra Fej-
lesztő Zrt. megrendelésére zajlik a „V900.05 - 
Az elővárosi vasútvonalak megállóhelyei meg-
közelítésének fejlesztése, a ráhordás feltételei-
nek javítása: P+R és B+R parkolók, buszfordu-
lók építése” megnevezésű projekt. A kivitele-
zéssel kapcsolatos információt a megrendelő 
Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. tud nyúj-
tani. Jelentősebb pályamunka az állomás terü-

A Zsámbéki úton közlekedő autósok augusz-
tus	elején	vették	észre	hogy	a	Tesco	Logiszti-
kai Központ előtt egy 50-60 cm-es luk tátong. 
Konkrét információk hiányában elkezdődött 
a találgatás, hogy mi is történhetett. A közle-
kedők főként a facebook hasábjain adtak 
hangot aggodalmaiknak. A figyelem felhívá-
sára később kikerült egy jelzőtábla és egy 
szalagkorlát. Az ekkortájt beköszöntött csa-
padékos időjárás egyre inkább alámosta a 
nyílást. 
Az úthiba több alkalommal is téma volt a tes-
tületi üléseken. Kétségtelen, hogy a lakosság 
korrekt tájékoztatása ez idáig elmaradt. 
Felkerestem a Tesco műszaki vezetőjét, aki a 
problémával kapcsolatban készséggel szol-

utasperonok korszerűsítését, az esélyegyenlő-
ségi feltételek liftek beépítésével történő biz-
tosítását. 
Herceghalom állomáson egy új állomás épület 
és a hozzá csatlakozó - peron megközelítést és 
az állomás déli oldalának gyalogos feltárását is 
biztosító - gyalogos aluljáró is épül. A felsőve-
zetéki rendszer, az állomási energiaellátás, a 
vonali- és állomási biztosítóberendezések és 
az utastájékoztatás korszerűsítése is megvaló-

letén nincs, csak a vasúti forgalom biztonságos 
lebonyolítása érdekében szükséges vágány- és 
kitérő gondozási és karbantartási munkákat 
végzi a vasútvállalat. Továbbá hosszúsín cserét 
végez a MÁV FKG Kft. a Biatorbágy-Hercegha-
lom állomásközben.”

MÁV Zrt. Kommunikációs Igazgatóság

A két tájékoztatóból kiderül, hogy két külön-
böző munkáról van szó. Egyik a még elfogadás 

gált információkkal. Elmondta, hogy az útsza-
kasz a Tesco kezelésében van. Tulajdonkép-
pen egy magánterületről van szó, amely a 
közúti forgalomtól nem elzárt területként 
szerepel a telekkönyvi térképen. Már augusz-
tusban megállapították azt, hogy a megsüly-
lyedt út alatt lévő nagy átmérőjű szennyvíz-
cső nem sérült, tehát az út beszakadását nem 
csőtörés okozta. Feltehetően a többszöri 
nagy esőzésnek köszönhető, hogy mára már 
elég nagymértékben kiterjedt az út alatti 
üreg. A Tesco három árajánlatot kért az útsza-
kasz kijavítására. Ezek elbírálása még folya-
matban van, nincs döntés a várhatóan több 
milliós munka megrendelésére. Az már biz-
tos, hogy a javítás során egy sávban kb. 40 m 

a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. tájékoztatója
a biatorbágy-tata vasútvonal fejlesztéséről

a mÁV Zrt. tájékoztatója

Ennek is utánanéztünk
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A Hírmondó ko-
rábban beszá-
molt arról a kér-
dőíves meg ke-
resésről, mely-
nek ötletgazdája 
Ön volt. Mi lett a 
sorsa ezeknek a 
kérdőíveknek? A 
most zajló beru-
házásokon kívül 
terveznek-e to-

vábbi fejlesztéseket, esetleg a kérdőíves 
felmérés következményeként?
A 2014-es kampány során kidolgozott mun-
kaprogramunk első pontja volt Herceghalom 
jövőjének, jövőképének megfogalmazása a 
lakosság széleskörű bevonásával.
Ennek érdekében kérdőív kitöltésére kértük 
a falut. Közel száz kérdőív érkezett vissza, 
amiből kristálytiszta képet kaphattunk arról, 
hogy az itt élők mit tartanak fontosnak a falu 
jövője szempontjából. A Pénzügyi és Telepü-
lésfejlesztési Bizottság rendhagyó ülésen 
tárgyalta a lakossági véleményfelmérés 
eredményeit, és a bizottság közösen össze-
gezte, elemezte azt. 
A kérdőívek feldolgozása során megtud-
hatták, hogy a herceghalmiak milyen jövő-
képet képzelnek el?
A válaszadók szinte kivétel nélkül a családias, 
csendes, rendezett, tiszta és élhető, a jelenle-
gi értékek és méret megtartásával képzeli el 
Herceghalmot a jövőben. Kismértékű lét-
számnövekedést támogatnának, de semmi-
képp nem gondolkodnak a herceghalmiak 
jóval nagyobb méretű és lélekszámú telepü-
lésben.
A a kérdőív kitöltői egy 2500 fő körüli telepü-
lésre szavaznak, ami csendes, nyugodt, és 
rendezettebb a mostaninál, maradjon kert-
városias, átmenő forgalomtól mentes és jól 
megközelíthető.
Bizonyos szolgáltatások esetében, mint az 
oktatás, sport, kultúra és egészségügy (eb-
ben a sorrendben) fontosnak tartják a jobb 
minőséget, a magasabb színvonalat.
Csendes,	nyugodt,	 jó	 levegőjű	rendezett	fa-
lu, mint elvárás fogalmazódott meg. Ennek 
megtartása illetve elérése a cél.
A feldolgozás során tapasztaltak-e kritiká-
kat a Képviselő-testület, illetve az önkor-
mányzat munkájával kapcsolatban?
A válaszokból egyértelműen kiderült, hogy a 
településen élők számára a legnagyobb 
probléma a kemény és drága ivóvíz. Kisebb 
mértékben ugyan, de sokan kritikaként em-
lítették a zajvédelemmel, az úthálózattal és 
a közvilágítással, a nem megoldott zöldhul-
ladék kezeléssel kapcsolatos problémák 
megoldatlanságát. Továbbá a rendezetlen 
falukép (nem megfelelő zöldfelület gondo-
zás) és a szolgáltatások hiánya miatt elége-
detlen a lakosság egy része. Nem önkor-
mányzati hatáskör ugyan, de a szolgáltatá-

Herceghalom jövője...
a Herceghalomi Hírmondó jelen számában több olyan cikket is olvashatnak, mely nagymértékben hozzájárul községünk jövőbeni ar-
culatához. a jelenleg folyó beruházások során megszépülő állomás környék, a telekom hálózati fejlesztése mind hozzájárulnak ahhoz, 
hogy Herceghalom élhetőbb település legyen. az említett beruházásokon túl szükségesek még további fejlesztések. Ezekről kérdezem 
Csizmadia Zsuzsát a Pénzügyi és településfejlesztési bizottság elnökét.

sok esetében a szórakozási lehetőség és az 
üzletek hiányát fogalmazták meg sokan a 
válaszadók közül.
Az önkormányzat felelősségét többen is fir-
tatták. Kritika abban érte az önkormányza-
tot, hogy nem fejleszt, csak az alapvető fel-
adatokat látja el, evvel lehetőségeket sza-
laszt el, illetve a Polgármester úrnak nincs 
programja és jövőképe, ami felé vezetni akar-
ja a falut. 
A válaszadók szerint a fejlesztendő területek 
elsősorban az egészségügy, a közoktatás, az 
úthálózat, kultúra és a sport.
Ezekben a kérdésekben tapasztalható fej-
lődés, hiszen az egészségügyben, az utób-
bi hónapokban nagy fejlődés mutatkozik, 
és a sport területére gondolva, épül a mű-
füves focipálya. Napirenden van a nagy pá-
lya rekonstrukciója. Ezek a változások és 
tervek már a lakosság véleménye alapján 
kerültek napvilágra?
Igen, a kérdőív alapján megalkotott ciklus-
tervben előkelő helyen szerepelnek ezek a 
kérdések, illetve lakossági igények. Nagyon 
lényeges a település jövője szempontjából a 
legfontosabb az iskola bővítése, azután a 
közutak fejlesztése, zöldhulladék lerakó léte-
sítése, térfigyelő rendszer felállítása, közvilá-
gítás korszerűsítése és bővítése, közlekedési 
rendszer felülvizsgálata, a zajvédelem ügye 
Az egészségügyre egy mondat erejéig kitér-
nék. Az egészségügyben dolgozók igen ma-
gas színvonalon végzik munkájukat, több 
program indult be az elmúlt évben, ilyen pl. a 
helyben elérhető szakrendelés. Az önkor-
mányzat a fogorvosi praxis működtetéshez is 
anyagi segítséget nyújt, mert a lakosság lét-
száma alapján kiszámolt OEP támogatás 
nem lenne elég a praxis fenntartásához.
Honnan lesz pénz az elképzelések megva-
lósítására?
Gazdasági környezet, pénzügyi helyzet: 2015 
év az önkormányzatok életében több tekin-
tetben is változást hozott. A helyi önkor-
mányzatok központi finanszírozása továbbra 
is feladatalapú támogatási rendszerben tör-
ténik. A rászorulók támogatásáról szóló dön-
tések 2015-től helyben, az önkormányzatok-
nál születnek meg. A támogatások odaítélé-
séről saját hatáskörben dönthetünk, ugyan-
akkor a döntés az önkormányzat költségve-
tési felelőssége lett. 
Az állami feladatalapú finanszírozás mellett 
az önkormányzat működőképességét a saját 
bevételi lehetőségei igen komolyan befolyá-
solják. 2015-től az állami költségvetés a szoli-
daritás elvét fokozottabban érvényesíti. Az 
alacsony helyi adóbevétellel rendelkező tele-
pülések meghatározott százalékú kiegészítő 
forrásban részesülnek, ugyanakkor a jelentős 
iparűzési adóval rendelkező településeket 
sávosan növekvő mértékben nagyobb „elvo-
nással” sújtja. Mi az utóbbi települések közé 
tartozunk. Herceghalom helyzetét súlyosbít-
ja, amivel előre nem lehetett kalkulálni, hogy 

a helyi adókból az előző évekhez képest lé-
nyegesen kevesebb folyik be az idén. Töre-
kedni kell az igen takarékos, kiszámítható és 
előrelátó gazdálkodásra. A fejlesztések, be-
ruházások átgondolt meghatározása ezért 
hatványozottan szükségszerűbbé vált. A kér-
dőív kapcsán megfogalmazott elvárásokra 
ezért is volt szükség, hogy a közép és 
hosszútávú tervek megfogalmazásánál a la-
kosság elképzelései prioritást élvezzenek.
Előbb említette a szociálisan rászorulók se-
gélyezésében bekövetkező változásokat. E 
feladat végrehajtásában nyújthat segítsé-
get az Ön által előterjesztett szociális 
Charta? 
Az előzőleg elmondottakból kitűnik, hogy 
2015-től a települési önkormányzatok fele-
lőssége növekedett a helyi közösség szociális 
biztonságának erősítésében. A segélyezésről 
az előző évekhez viszonyítva sokkal nagyobb 
mértékben, helyben születnek döntések, ön-
kormányzati finanszírozással. 2016 januárjá-
tól pedig radikális változások várhatóak a há-
zi segítségnyújtás területén is. A megválto-
zott jogszabályi és finanszírozási feltételek 
miatt szükséges átgondolni a létező rend-
szert és egy új cselekvési programot, struktú-
rát kidolgozni. Olyan rendszert, ami kihasz-
nálva, hogy számos döntés helyben születik 
sokkal személyre szabottabb, komplexebb 
módon és hatékonyabban tölti be a felada-
tát, így elmozdulás várható a célzottabb szol-
gáltatás irányába. Az akcióterv megfogalma-
zásához és az akcióterv kidolgozásához a kis-
térség segítségét kérjük. 
Mit várunk ettől?
Egy hatékony, olajozottan működő szociális 
védőhálót, ami elérhetőbb és megtalálja 
azokat is, akik kérése nem jut el (szerénysé-
gük miatt) a döntéshozókig. Összehangolt és 
rendszerbe szervezett segítségnyújtást sze-
mélyre szabott közvetett és közvetlen támo-
gatási rendszer formájában.
Egy megváltozott élethelyzetű család teljes 
mértékben a szomszédok jóindulatára volt 
kénytelen hagyatkozni. A herceghalomi em-
berek, a szomszédok ebben a helyzetben is 
kitűnőre vizsgáztak, megható volt látni, hogy 
közös összefogással hónapokon keresztül 
napi segítséget nyújtottak, nyújtanak a rá-
szoruló családnak. A charta egy akcióterv, 
amely naprakészen ad útmutatást a szociális 
problémák kezelésére.
Beszélgetésünk végén megköszönöm, 
hogy rendelkezésemre állt. Szeretném, ha 
riportsorozat valósulna meg a lap hasábja-
in, miáltal a lakosság fontos információk-
hoz juthat. A Hírmondó következő számá-
ban az iskola bővítésével és a kápolna re-
konstrukciójának kérdésével szeretnék 
foglalkozni. 
Természetesen állok rendelkezésére, és kö-
szönöm a lehetőséget.

Sz.Gy.
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Herceghalmiak a budapesti
félmaratonon
Szeptember 13-án került megrendezésre az egyik legnépszerűbb, idén 
mintegy 16 ezres tömeget vonzó futóverseny a 30. jubileumi Wizzair 
félmaraton Budapesten. A verseny népszerűségét az is mutatja, hogy 
amikor az utolsó futó elrajtolt a Városligetből, a mezőny eleje már a 
Szabadság híd lábánál járt, ami azt jelenti, hogy mintegy 5 és fél kilo-
méteres „futókígyó” húzódott végig Budapesten. Községünket 5 ama-
tőr futó bagdány Zoltán, kristóf István, kovács Gabriella, Pintér Ne-
mes Nikoletta és Vulman János képviselte ezen a rangos versenyen. 
Ragyogó	időben,	gyönyörű	napsütéses	őszi	időben	várhatták	a	rajtot	a	
lelkes	futók.	Remek	szervezés,	rengeteg	zenei	ponttal	tarkított	és	Buda-
pest főbb nevezetességeit bemutató útvonal, hatalmas tömeg, óriási 
szurkolótábor jellemezte az idei versenyt. Természetesen mindannyian 
sikeresen teljesítettük a távot és büszkén viseltük a célba érkezéskor 
nyakunkba akasztott érmet. Ezúton is gratulálok mindenkinek külö-
nösképpen azoknak, akik ezt a nehéz távot első alkalommal teljesítet-
ték. Bízom benne, hogy olyan élménnyel gazdagodtak, ami arra ösz-
tönzi őket, hogy a következő versenyeken is újból megmérettessék 
magukat.	Remélem,	hogy	Herceghalom	egyre	népesebb	táborral	kép-
viselteti magát a következő versenyeken. A közösségi futásokról, verse-
nyekről, élménybeszámolókról a facebook oldalon a BSI Futónagykö-
vet – Herceghalom és környéke csoportban olvashatsz.

Kovács Gabriella

Közérdekű aktualitások
Zöldhulladék-szállítás
Herceghalom hivatalos honlapján megtalálható volt az alábbi informá-
ció, sajnos a lap megjelenésekor a határidő már lejárt, de talán nem ér-
dektelen felhívni a figyelmet. A zöldhulladék elszállításának utolsó 
napja 2015. október 12. (hétfő) volt. 
Tájékoztatjuk Önöket, hogy az idei házhoz menő lomtalanítás 2015. ok-
tóber 31-ig aktuális, aki még igényelné a szolgáltatást, hívja a Depónia 
Kft.-t a 06 22 202 260-as telefonszámon.

Sírhelymegváltás
A temetőt üzemeltető Kharoon T.K.SZ.  felhívja a temetőlátogatók fi-
gyelmét, hogy az 1990-ben vagy az előtt megváltott sírhelyek megvál-
tási ideje lejárt. A szolgáltató kéri a sírhelyek felett rendelkezési joggal 
bírókat, hogy az újra megváltás vagy egyeztetés ügyében keressék fel a 
temető üzemeltetőjét.
2051 Biatorbágy, Ország út 21/a.
Telefon: 06 23 311 461 vagy 06 30 931 5653
A megváltatlan sírhelyeket a temető üzemeltetője jogosult felszámolni. 
A szolgáltató szükség esetén – előzetes egyeztetés után – a sírhely 
megváltása ügyében házhoz megy.

Szarka Miklós ügyvezető
információ: www.herceghalom.hu

tájékoztató a szelektív hulladékgyűjtő 
szigetekről
Herceghalom Község Önkormányzata tájékoztatja Önöket, hogy a sze-
lektív hulladékgyűjtő szigetek fokozatos felszámolásáról döntött a 
Képviselő-testület tekintettel arra, hogy a házhoz menő szelektív hulla-
dékgyűjtés – az üveghulladék kivételével – megvalósult a községben. 
Első lépésként a Mórici út – Árvalányhaj utca sarkán lévő sziget felszá-
molása valósul meg 2015. december 31-ig.
A döntésre azért került sor, mert sajnos ismeretlenek nem a rendelte-
tésnek megfelelően használják a szelektív hulladékgyűjtő szigeteket. 
A Depónia Kft. minden hónapban egyszeri alkalommal elszállítja in-
gyenesen a papír-, műanyag és fémhulladékot a hulladéknaptárban 
megjelölt időpontban: 2015-ben november 10-én és december 
8-án.	Kérjük	a	Lakosságot,	hogy	a	ház	elé	helyezzék	ki	az	adott	na-
pon reggel 6 óráig a szelektív hulladékot, a papírt egymásra rakva – 
akár egy dobozban –, a fém- és műanyag hulladékot pedig átlátszó 
zsákban.
ezúttal is szeretnénk megköszönni azoknak a kedves Lakosoknak 
odafigyelésüket és munkájukat, akik eddig is segítettek a szigetek 
környékét rendben tartani.

információ: www.herceghalom.hu

az ÉtV tájékoztatója
Tájékoztatjuk	ügyfeleinket,	hogy	az	Érd	és	Térsége	Víziközmű	Kft.	Üzlet-
szabályzata a Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatall 2015. 
szeptember 25-i jóváhagyásával módosult.
Az egységes szerkezetbe foglalt Üzletszabályzat 1. sz. módosítása 
2015. szeptember 30-tól hatályos, a jóváhagyott módosítások a hatály-
balépés előtt megkötött szerződésekre is érvényesek.
Az	Érd	és	Térsége	Víziközmű	Kft.	új	Üzletszabályzata	az	Érd,	Felső	u.	2.	
alatti ügyfélszolgálati irodában elérhető, a http://www.erdivizmuvek.hu 
internetes oldalon hozzáférhető, és kérésre postai úton is díjmentesen 
rendelkezésre bocsátjuk.

Érd és Térsége Víziközmű Kft.
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HEKE családi nap
Az őszi HEKE családi napunkat gyönyörű, napos októberi szombaton 
tartottuk, talán az utolsó olyan idei hétvégén, amikor a hőmérséklet 
még 20 fok felett járt. Nehezen találtunk rá a megfelelő időpontra, de 

rá kellett jönnünk, képte-
lenség olyan időpontot 
ki jelölnünk, ami minden-
kinek maradéktalanul 
megfelel.  Így hát – ha 
foghíjasan is – 2015. októ-
ber 3-án befűtöttünk a 
kemencébe és délutánra 
tejfölös-sajtos csirkemell, 
fűszeres csirkecomb, tep-
sis krumpli valamint az 

ősszel elengedhetetlen 
sü tőtök várta, hogy érkez-
zenek a tagok és együtt, 
remek hangulatban elfo-
gyasszuk.
Miközben a felnőttek a 
kemence körül sürögtek a 
gyermekek sem maradtak 
tétlenül, kihasználták a 
gyönyörű időt és a sport-
pálya adta lehetőségeket.

Az esti hűvösebb idő ellen jó 
zenével, Fülöp Attilának kö-
szönhetően pedig szamba, 
me  renge, tangó lépések meg-
tanulásával védekeztünk.
Bár sokakat hiányoltunk, 
mégis egy remek hangulatú, 
nagyszerű rendezvény kere-
kedett belőle.
Ezúton is szeretnénk köszö-
netet mondani Herceghalom 
Község Önkormányzatának, 
Pekli erikának, Salga Máriá-
nak és Salga Józsefnek a se-
gítséget, nélkülük nem tud-
tuk volna ilyen rövid idő alatt 
megszervezi és levezényelni 
a rendezvényt.

Bárányos Mónika

Életkép Herceghalomból
...Ilyen is van!
Kedves Gyuri! Már régen foglalkoztat a gondolat kellene egy rovatot in-
dítani „Falu regény” címmel, ahol a jó dolgokat lehetne megírni. Jó volt 
pl. a Széchenyi utcai piknik. Ezta rovatot az olvasók írnák, egy kicsit szí-
nesítve a hivatalos dolgokat. Itt küldök egyet, ha van hely, kérlek kö-
zöld.

Egy nyári délután
Augusztusi kánikula, helyszín a Kossuth-Móriczi-Pipacs utcai kereszte-
ződés. Egy csapat gyerek lubickol a sarki medencébe. Gondolom, vi-
szek egy kis almás lepényt szomszéd asszonyomnak, Erzsikének. A ke-
reszteződésben találkozom Pali szomszéddal, aki egy tálca lángost visz 
a lubickoló gyerekeknek. Erzsike azzal fogad: itt volt a Pali, hozott lán-
gost, az egyiket neked adom. 
Ez csak egy kis epizód, ahogy felénk történnek a dolgok. A mindenna-
pos cserebere teljesen megszokott. A Móricz-ligeti új lakókkal is na-

gyon jó a kapcsolat, a „bartel üzlet” is virágzik. Egy-két példa az érdeke-
sebbek közül: paradicsomért házikenyér, varrásért dió, adóbevallásért 
zserbó. Sőt a határon túlra is terjeszkedik az „üzlet”, sütőtökért kiolva-
sott	Nők	Lapja	megy	Parciumba.	Biztosan	történnek	másfelé	is	kedves,	
megható dolgok, Írjátok meg.

Bolláné Rák Jutka

az aradi Vértanúkra 
emlékeztünk
Az 1849. október 6-án kivégzett Aradi Vértanúkra emlékezett Herceg-
halom. A 6-án 11 órakor rendezett ünnepélyen a Herceghalmi Általá-
nos Iskola tanulói és tantestülete, Horváthné Gacsályi Marianna igaz-
gatónő vezetésével teljes létszámban megjelentek. Az iskola rövid mű-

sorral emlékezett meg a hősökről. Községünk önkormányzata nevében 
megjelent erdősi László polgármester és Makay István alpolgármes-
ter, aki ünnepi beszédben emlékeztette a jelenlévőket a hősi halált halt 
13 Aradi Vértanúra. Minden bizonnyal a korai időpontnak tudható be, 
hogy Herceghalom lakossága távol maradt az ünnepi alkalomról.
Köszönet illeti az iskola tanulóit és a felkészítő tanárokat, valamint kü-
lön köszönet Varga Imrének, aki a rendhagyó műsorhoz kétlovas hin-
tajával a színpadot biztosította. 

Sz.Gy.
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adományok gyűjtése testvérközségünk, a kárpátaljai 
Szőlősgyula település részére

HÍrEK aZ óVoDÁból
A	Herceghalmi	Csicsergő	Óvoda	6	csoportjá-
ban 120 kisgyerekkel kezdtük meg a 2015/16-
os	nevelési	évet.	Létszámunk	a	2,5	éves	gye-
rekek folyamatos csatlakozásával 2016 máju-
sára 140 fő körül lesz.

Hagyományos évkezdő ünnepünket, a Szüre-
ti mulatságot szeptember 26-án tartottuk. Az 
esős időjárás ellenére sikerült megvalósítani 
terveinket: vendégünk volt Levente Péter, ül-
tettünk fát, szedtünk és préseltünk szőlőt, 
örülhettünk a nagycsoportos korúak kis mű-
sorának. Délelőtt együtt játszott „Móka Miki-
vel” óvodás és kisiskolás, délután közösen it-
tuk a finom mustot szülőkkel, nagyszülőkkel. 
Fát is ültettünk: megbeszéltük, hogy csak ak-
kor tudunk szüretelni, ha gondoskodunk ar-
ról, hogy legyen is miről… 
Miről adhatnánk még hírt? Kedves új óvó né-
ninkkel, Váradiné taksz Gyöngyivel már az 
első naptól kezdve egymásra találtak a kis Szi-

takötők. Változott a Szülői Közösség elnöké-
nek személye is: Cserkuti edinát választották 
a szülők. 
Sok játék és munka vár ránk még az év folya-
mán: építjük az apukákkal a műfüves pályát, 
anyukákkal, óvó nénikkel az óvodakertet, lesz 
állatok napi témahét, Gesztenyés napok, jön 
majd Márton lóháton… és itt lesz gyorsan 
pünkösd is, ahol már visszatekintve búcsúz-
tatjuk az eltelt évet, s az iskolába induló nagy-
csoportosainkat

Varga-Tóth Csaba, óvodavezető

aNyaKÖNyVI HÍrEK

ElHuNytaK
Hontvári Sándor (1947)

bender alajosné (1931)

NyuGoDjaNaK bÉKÉbEN!

mEGSZÜlEttEK
Nyári	Csaba	és		Lauthán	Szilvia	kisfia 
Nyári lőrinc

Józan Balázs és Dr. Wachtler Angéla kislánya 
józan Nikoletta 

Kirmer Dániel és Tóth Katalin kislánya 
Kirmer luca Panna 

Baranyai Zoltán és Kovács Szilvia kisfia 
baranyai marcell 

Kovács Tamás és Tóth Melinda kisfia 
Kovács máté 

Tompos Barbara kisfia 
tompos Krisztián

IStEN ÉltESSE ŐKEt SoKÁIG!

Herceghalom község Önkormányzata adomány gyűjtést kezdeményez, 
melyhez a civil szervezetek segítségét és támogatását kéri.
A befolyt adományokból Szőlősgyula település óvoda építését szeretnénk 
segíteni. Szőlősgyula Kárpátalja egyik legszebb fekvésű színtiszta magyar 
ajkú települése, lakosainak száma 1430 fő. A testvérközségi kapcsolatfelvé-
tel 2015. szeptember 5-én, Szőlősgyulán megtörtént, ünnepélyes aláírásra 
Herceghalmon a Képviselő-testület által megjelölt időpontban történik 
meg, így Mehrstetten után második testvérközségünk Szőlősgyula lesz.

Szőlősgyula Önkormányzatának jelenleg legnagyobb problémája, amely-
nek megoldásához segítséget kérnek, hogy 98 óvodáskorú gyermek elhe-
lyezését biztosítsák saját falujukban. Jelenleg kényszermegoldásból a szü-
lők gyermekeiket a szomszédos településekre viszik óvodába. Magyar ter-
vek alapján 2010-ben megkezdődött egy korszerű óvoda építése, melyet 
az ukrán hatóságok csak nagyon kis mértékben tudnak, vagy akarnak tá-
mogatni, külső segítség nélkül az óvoda megépítése a falu számára lehe-
tetlen. Az építkezés a végső stádiumában van, hátra van még a kút fúrása 
(85–100 m mélységig), néhány gépészeti berendezés beszerzése, külső te-
reprendezések elvégzése. Szőlősgyula szeretné még ebben az évben meg-
nyitni 100 férőhelyes óvodáját, ahol a 98 szőlősgyulai óvodás ellátását biz-
tosíthatja. Sajnos önerőből megvalósítani ezt nem tudják, mivel nem ren-
delkeznek az ehhez szükséges költségvetési pénzekkel.
A határon túli magyarság megmaradása szülőföldjükön az egyik legfonto-
sabb tényező. Szőlősgyula jövője szempontjából az oktatás és nevelés leg-

alább annyira fontos. Kárpátalja magyarsága meg szeretne maradni szülő-
földjén, meg szeretné tartani otthonát, túl kíván jutni a háború sújtotta or-
szág jelenlegi gazdasági helyzetén. Felelősek vagyunk testvéreinkért, fe-
lelősek vagyunk a rászoruló embertársinkért!
Jelen felhívással szeretnénk kérni Önt (Önöket), hogy adományával csatla-
kozzon ehhez a nemes kezdeményezéshez! Ezáltal is szeretnénk a bajba ju-
tott, jelenleg nagyon nehéz helyzetbe került kárpátaljai magyar honfitársa-
inkat segíteni.
köszönettel:

Erdősi László polgármester, Makay István alpolgármester,
Csizmadia Zsuzsanna a Pénzügyi és Gazdasági Bizottság elnöke,

Czinege Jánosné a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke,
Erdei László és Szendrei Bence képviselők.

az adományok gyűjtésének módja!
Pecséttel ellátott adománygyűjtő dobozok kerülnek elhelyezésre az 
Önkormányzat intézményeibe és azokba a középületekbe, illetve üzle-
tekbe, ahová a tulajdonosok hozzájárulásukat megadják.
Így adománygyűjtő ládák kerülnének elhelyezésre az Önkormányzat 
ügyfélterébe,	a	KEK,	a	Csicsergő	óvoda	és	a	Könyvtár	épületébe,	vala-
mint az Orvosi rendelőbe. Engedélyt kérünk továbbá arra, hogy a Pos-
tán, a Gyógyszertárban, az Általános iskolában, Herceghalom üzletei-
ben	(Coop,	Erdei	László	üzlete,	Mini	ABC,	Benzinkút,	Nemzeti	Dohány-
bolt), és az Abacus szállodában is gyűjtőládákat helyezhessünk el.
A gyűjtőládák az Önkormányzat képviselője és a választott civil bizott-
ság jelenlétében kerülnek lezárásra illetve felnyitásra. Az adomány-
gyűjtő ládák felnyitásakor tételes jegyzőkönyv készül a ládában elhe-
lyezett adományról.
Szőlősgyula képviselői az összegyűjtött adományt átvételi elismer-
vény aláírásával veszik át.
Szőlősgyula az adomány felhasználásáról tételes jegyzékben számol 
el a szervezésben résztvevő Önkormányzatnak.
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KATOLIKUSOK,	GYERTEK	HAZA	–	AZ	ISTEN	HÁZÁBA!
a bIa rómaI KatolIKuS PlÉbÁNIa HErCEGHalomI FIlIÁja

2015 NoVEmbEr HaVI SZENtmISÉINEK ÉS lIturGIKuS ESEmÉNyEINEK IDŐPoNtjaI

FElHÍVÁS

SZENTMISÉK/IGELITURGIÁK	HERCEGHALOMBAN
szombatonként 18.00 órakor kezdődnek.

A Szentmisék előtt 17.30 órakor:
„PROHÁSZKA	IMASZÖVETSÉG”	KÖZÖS	RÓZSAFŰZÉR	IMÁDKOZÁSA

FIGyElEm!
NoVEmbEr 1-én vasárnap lesz Szentmise.
NoVEmbEr 7-én a Szentmise Makkosmárián, 17.00 órakor lesz az Etyek-
Bia-Herceghalom gyalogos zarándoklat keretében. Makkos máriára az idő-
sebb herceghalmiak a templom elől indulnak autóbusszal 15.30 órakor. 
Előzetes jelentkezés a sekrestyében szombatonként a Szentmisék előtt.
 
November 1. vasárnap 
Évközi	31.	vasárnap	ünnepe	
MINDENSZENTEK ÜNNEPE (parancsolt ünnep) 
A Szentmise 16.00 órakor kezdődik.
Utána	Filiánk	közössége	kimegy	a	temetőbe
November 2. hétfő
HALOTTAK	NAPJA
Szentmise Bián 8.00 órakor, a temető kápolnában 15.00 órakor és, Etyeken 
18.00 órakor kezdődik.
November 7. szombat 
ZARÁNDOK	SZENTMISE	MAKKOSMÁRIÁN	17.00	órakor.
November 14. szombat 
Évközi	33.	vasárnap	ünnepe

November 19 csütörtök
ÁRPÁD-HÁZI	SZENT	ERZSÉBET	IGELITURGIA-SZENTSÉGIMÁDÁS
November 21. szombat
Évközi	34.	vasárnap	ünnepe
KRISZTUS,	A	MINDENSÉG	KIRÁLYA
November 28. szombat
ADVENT 1. vasárnap

KÖZÉRDEKŰ	KÖZLEMÉNY
Szeretettel és tisztelettel kérjük Filiánk testvéri közösségét, hogy a 2015. évi 
egyházi hozzájárulást rendezni szíveskedjenek – Szentmise, Igeliturgiai alkal-
makkor a sekrestyében.

„KERESZTÉNY	SZELLEMISÉGŰ	HÉTFŐ	ESTI	BESZÉLGETÉSEK”	
Szokásos összejövetelünkre 2015. november 9-én hétfő este 18.00 órára 
mindenkit szeretettel várunk!
Herceghalmon élő, dolgozó, látogatásra-pihenésre betérő keresztény test-
véreinket szeretettel várjuk Szentmisére!

Egyházközségünk hitéletéről, kaphat tájékoztatást
a http://www.biaikatolikus.hu, és a 
http://www.herceghalom.hu 
községünk honlapján az egyházi hírek között.
Klikkeljen rá Ön is / Te is! Térjen / Térj be hozzánk, mert a harang Önökért / 
Érted	is	szól!

Szeretettel: Lányi István
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Mindenhova siető – fogyasztói világunkban – mindig vásárolunk, és 
csak vásárolunk sok egyéb – később kiderülő, hogy felesleges dolgokat 
is élelmiszereink mellett, vagy többet, amit felhasználnák. Az ember 
már ilyen, természetünk sajátja. Vannak embertársaink, aki nem tud-
ják ezt gondtalanul megtenni. Sokan alapvető élelmiszer tekintetében 
nélkülöznek. Ez nem csak az Ő hibájuk. Sajnos, nem a jézusi tanítás 
szerinti igazságok alapján osszuk el a társadalmi javainkat. Segítenünk 
kell, ne legyenek alapvető élelmiszereket nélkülöző emberek, családok 
környezetünkben. A segítség az emberiség legsajátosabb „találmánya” 
amit nap, mint nap megtehetünk embertársaink, családjaink, a kör-
nyezetünkben	élők	érdekében.	TEGYEN	JÓT,	SEGÍTSEN!	NE	FORDÍTSA	
EL,	 TEKINTETÉT,	 HA	 nélkülözőt	 lát	 KÖRNYEZETÉBEN,	 TELEPÜLÉSÉN!	
JÓSZÁNDÉKÚ	SEGÍTSÉGÉT	KÉRJÜK.	SEGÍTSÜNK	EGYÜTT!
Példaképünk Árpád-házi Szent Erzsébet. Kövessük példáját! Együtt ösz-
szefogva, kérjük polgárainkat a helyi Vöröskereszt, az iskolánk Vörös-
keresztes csoportjával valamint a katolikus Karitásszal közösen, hogy 
ha teheti, – amikor vásárol, alkalmanként vegyen +1 kg lisztet, majd 
legközelebb +1 kg cukrot, a következő alkalommal 1 zacskó tésztát, al-
kalmas esetben 1 l étolajat, vagy egy-egy tábla csokoládét, konzervet 
stb. Ezért meghirdetjük: 
2015. november 19-től 2015. december 19-ig (Advent 4. vasárnapjáig),
tartós élelmiszer-gyűjtési akciónkat. 2015 Karácsonyán adjuk meg sze-
retetünk bizonyosságát községünkben. A gyűjtés helye: Templomunk – 
a KEK. A jelzett időben minden hétfőn, szerdán 16.00-18.00 óra között, 
szombatonként 16.00 - 19.00-ig várjuk az adományokat! Ehhez várunk 
önkéntes segítőket, az ügyelet megtartásában. Ha valaki valamilyen 
meghatározott célra – családnak, csoportnak szánja adományát, kér-
jük, írja rá a címet, hogy a csomagot anonim módon el tudjuk juttatni a 
célzottnak! Ezt mindnyájan megtehetjük hitünk és vallási felekezeti ho-
vatartozásunk nélkül is. A szétosztás úgy történik, mint eddig – bekérve 
az önkormányzattól a szociálisan támogatottak listáját, a civil szerveze-

tek által támogatni kívántak névsorát (természetesen ezt bizalmasan 
kezeljük, mivel mi a szervezők sem adhatjuk ki e névsorokat) és egy-
ségcsomagokat képezve – úgy, mint korábban a helyi Vöröskeresztes 
csoport Karácsony előtti héten eljuttatja a rászorulóknak. Szent Erzsé-
bet példáját követve ismeretlenül is kifejezhetjük megbecsülésünket 
embertársaink iránt. Minden adományozó – ha kéri – kap egy sorsje-
gyet, amelyet 2015. december 19-én Szentmise után kisorsolunk egy 
közismert szent szobrát. (Advent 4. vasárnapján). Az ellenőrző szelvény 
kitöltése után első része zárt borítékba kerül, a második rész az adomá-
nyozónál marad, a harmadik résszel történik a sorsolás. A sorsoláson a 
felhívó három személy nem vehet részt.

Körösladányi Istvánné helyi Vöröskereszt
Czinege Jánosné iskolai Vöröskereszt

Lányi István Herceghalom Filia

A  fotó a 2014. évi adomány gyűjtés alkalmával készült.




